

CANADIAN  THORACIC SOCIETY
SOCIÉTÉ CANADIENNE DE THORACOLOGIE

CANADIAN THORACIC SOCIETY SCIENTIFIC PROGRAM 2009

The Canadian Thoracic Society (CTS) is most grateful to the following speakers and moderators, who helped deliver a successful scientific program in San Diego, California, in conjunction with the American College of Chest Physicians (ACCP) CHEST Conference 2009: Drs Ken Chapman, Mark Fitzgerald, George Fox, Ronald Grossman, Peter Liu, James Martin, Art Slutsky, Sharon Dell, Liz Tullis, Stephen Field and Michel Rouleau.

We also extend our sincere appreciation to Dr Robin McFadden, Chair of the program planning committee, who so deftly developed an outstanding program.

The CTS Scientific Program would not be possible without the support of the program sponsors. Many thanks to the following sponsors who provided unrestricted educational grants in support of the 2009 CTS Scientific Program:

Platinum Sponsors: AstraZeneca, GlaxoSmithKline

Gold Sponsors: Boehringer-Ingelheim & Pfizer, Novartis, Nycomed

Silver Sponsor: Talecris

Bronze Sponsor: Actelion Pharmaceuticals

CANADIAN RESPIRATORY CONFERENCE

The Canadian Respiratory Conference Scientific Committee, chaired by Dr Rob McFadden, and co-chaired by Drs François Maltais and Darlene Reid, is hard at work, developing a captivating program for the next edition of 'A Breath of Fresh Air'. A wide range of topics relating to adult and pediatric respiratory health will be addressed, including interdisciplinary care, knowledge translation, spirometry interpretation, care maps, emerging technologies, environmental factors, physical exercise, pulmonary rehabilitation, respiratory care in the intensive care unit and much more!

CANADIAN RESPIRATORY CONFERENCE 2010

Mark your calendars!

April 29 to May 1, 2010

World Trade and Convention Centre

Halifax, Nova Scotia

www.lung.ca/crc

MEMBERSHIP

Have you joined the CTS or renewed your membership for the 2009/2010 year?

If not, please visit www.lung.ca/cts, send an e-mail to Lise Dingwell at ctsinfo@lung.ca or call 613-569-6411 ext 270.

Note the many advantages of membership in the CTS:

- access to research funding;
- reduced registration fees for the annual ACCP CHEST Conference and the annual Canadian Respiratory Conference;

PROGRAMME SCIENTIFIQUE 2009 DE LA SOCIÉTÉ CANADIENNE DE THORACOLOGIE

La Société canadienne de thoracologie (SCT) désire exprimer sa reconnaissance aux conférenciers et modérateurs suivants, qui ont contribué à la tenue d'un programme scientifique réussi à San Diego, en Californie, conjointement avec le congrès CHEST 2009 de l'*American College of Chest Physicians* (ACCP). Il s'agit des docteurs Ken Chapman, Mark Fitzgerald, George Fox, Ronald Grossman, Peter Liu, James Martin, Art Slutsky, Sharon Dell, Liz Tullis, Stephen Field et Michel Rouleau.

Nous tenons également à remercier le docteur Robin McFadden, président du comité de planification du programme, qui a si habilement préparé un programme remarquable.

Le programme scientifique de la SCT ne pourrait être présenté sans l'appui des commanditaires. Mille mercis aux commanditaires suivants qui ont octroyé des subventions d'éducation sans restrictions en appui au programme scientifique 2009 de la SCT :

Commanditaires platine : AstraZeneca, GlaxoSmithKline

Commanditaires or : Boehringer-Ingelheim et Pfizer, Novartis, Nycomed

Commanditaire argent : Talecris

Commanditaire bronze : Actelion Pharmaceuticals

CONGRÈS CANADIEN SUR LA SANTÉ RESPIRATOIRE

Le comité scientifique de la Conférence canadienne sur la santé respiratoire, présidé par le docteur Rob McFadden et coprésidé par les docteurs François Maltais et Darlene Reid, travaille avec ardeur à la préparation d'un programme captivant en prévision de la prochaine édition d'« Une bouffée d'air frais ». Toute une série de thèmes liés à la santé respiratoire chez les adultes et les enfants sera abordée, y compris les soins interdisciplinaires, la transmission du savoir, l'interprétation de la spirométrie, les plans standards d'intervention, les technologies émergentes, les facteurs environnementaux, l'exercice physique, la réadaptation pulmonaire, les soins respiratoires en soins intensifs et beaucoup plus encore !

CONGRÈS CANADIEN SUR LA SANTÉ RESPIRATOIRE 2010

Dates à retenir!

Du 29 avril au 1^{er} mai 2010

World Trade and Convention Centre

Halifax (Nouvelle-Écosse)

<www.poumon.ca/sct>

ADHÉSION

Êtes-vous devenu membre de la SCT ou avez-vous renouvelé votre cotisation pour l'exercice 2009-2010 ?

- 15% reduced membership fees for the European Respiratory Society;
- collaboration with a national network of respiratory physicians and researchers promoting lung health across Canada;
- CTS social events at the ACCP and American Thoracic Society conferences;
- online access to the *Canadian Respiratory Journal*;
- educational and practice resources (patient and practice tools, Web site, guidelines, chronic obstructive pulmonary disease slides);
- participation and leadership opportunities in CTS committees, guideline development and research activities; and
- e-bulletin

To join or renew your membership, please visit
<www.lung.ca/cts>.

**MOVING OR CHANGING YOUR E-MAIL
ADDRESS? PLEASE LET US KNOW – CONTACT**

Canadian Thoracic Society
1750 Courtwood Crescent, Suite 300
Ottawa, Ontario K2C 2B5
Telephone: 613-569-6422 ext 270
Fax: 613-569-8860
E-mail: ctsinfo@lung.ca

Dans la négative, consultez le site <www.poumon.ca/sct>, écrivez à Lise Dignwell, à <infosct@poumon.ca>, ou téléphonez au 613-569-6411, poste 270.

Prenez note des nombreux avantages de l'adhésion à la SCT :

- l'accès à des fonds de recherche;
- un rabais sur les droits d'inscription au congrès CHEST de l'ACCP et à la Congrès canadien sur la santé respiratoire;
- un rabais de 15 % sur la cotisation à la Société européenne de pneumologie;
- la collaboration à un réseau national de médecins et de chercheurs en santé respiratoire qui font la promotion de la santé pulmonaire au Canada;
- les activités sociales de la SCT aux congrès de l'ACCP et de l'*American Thoracic Society*;
- l'accès électronique à la *Revue canadienne de pneumologie*;
- des ressources de formation et de pratique (outils pour les patients et pour la pratique, site Web, lignes directrices, présentations sur la maladie pulmonaire obstructive chronique);
- la participation et des occasions de leadership au sein des comités de la SCT, pour l'élaboration de lignes directrices et d'activités de recherche;
- le cyberbulletin.

Pour devenir membre ou renouveler votre cotisation, consultez le site <www.poumon.ca/sct>.

**VOUS DÉMÉNAGEZ OU CHANGEZ D'ADRESSE
DE COURRIEL ? VEUILLEZ NOUS EN AVISER :**

La Société canadienne de thoracologie
1750 Courtwood Crescent, bureau 300
Ottawa (Ontario) K2C 2B5
Téléphone : 613-569-6422, poste 270
Télécopieur : 613-569-8860
Courriel : infosct@poumon.ca



Hindawi
Submit your manuscripts at
<http://www.hindawi.com>

